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Tisztelt Elnök Asszony !

„ Miért nem segít évek óta semmit az FVM szabolcsi a meggytermelőknek. „ Címmel a

Házszabály 91§- a alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtan i

Gráf József

földművelési és vidékfejlesztési miniszterhez .

Tisztelt Miniszter úr !

A Szabolcs-Szatmár-Bereg megyei gyümölcstermelő gazdaságokra sajnálatos módon évek

óta rá jár a rúd . 2007-ben az aszály és a fagy okozott több tíz milliárdos kárt, 2008-ban a z

értékesítési válság miatt szenvedtek több milliárdos kárt a szabolcsi gyümölcstermel ők. 2009-

ben pedig először az aszály, majd pedig a 10 napja a megye 33 településére lecsapó jégveré s

őkozott 10 milliárdos kárt a megyénknek, ami több tízezer család létét, megélhetését sodorta

veszélybe. Közben a kormány néhány látszatintézkedésen kívül semmit nem tesz eze n

problémák megoldását illetően .

A meggy piaci zavarokat a kereskedők ügyeskedései, manőverei gerjesztik, aminek az

eredményeként ők busás haszonra tesznek szert, míg a meggytermel ők kénytelenek az

önköltség alatti 40-50 Ft/kg-os áron túladni az árujukon. A meggy felvásárlása tehát

szakemberek által jelzett - a meggykonzerv világpiaci árát alapulvevő- reális ár 100- 120

Ft/kg ár feléért történik. Ilyen módon jelentős veszteséget termelnek a gazdálkodók saját

maguknak, aminek az eredménye a meggyesek kivágása, a termőterületek megszüntetése lesz ,

mint ahogy ezt az elmúlt évben láthattuk, s láthatjuk a melléklet fényképfelvételen is . Attól



lehet tartani, hogy a sorozatos veszteséges évek miatt a gyümölcstermel ő gazdák felhagynak a

termeléssel, meg fognak szabadulni a meggyeseikt ő l ugyanúgy, ahogy az almások jórészének

is a kivágás lett az osztályrésze . Ezzel pedig több ezer a gyümölcstermelésb ől élő család

megélhetése kerül veszélybe a megyénkben. Ilyenformán újabb a megyénkre jellemző termék

„szabolcsikum” sorsa pecsétel ődhet meg . Ez mindannyiunk számára elfogadhatatlan .

A hallgatás nem megoldás a Kormány részéről sem. Nem értem, hogy az agrárkormányzat

miért nem indítványozza az EU által is megengedhető, a termelőket segítő növényvédelmet és

a szállítást elősegítő támogatások odaítélését .

Ezért tisztelettel kérdezem :

„Miért nem segít évek óta semmit az FVM szabolcsi a meggytermel őknek.

Tisztelettel várom válaszát .

országgyűlési képviselő
Dr. Simon Miklós

Nyírbogát, 2009 . június 17 .
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